
PROTOKÓŁ NR LVII/2022 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 13 października 2022 r. 
 
Sesja trwała od godz. 14.05 do godz. 15.15. 
 
W Sesji udział brało 11 radnych: Rafał Klimczak, Janusz Kowalski, Justyna Rapsiewicz, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych.  
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 11, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Michał Kowalik, Leszek Kwiatkowski, Paulina 
Szałamacha, Rafał Zajączkowski. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Zbigniew Gałązka    - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin,  

• Waldemar Bartochowski    - Sekretarz Gminy Żychlin, 

• Iwona Śmietanka    - Radca prawny, 

• Sołtysi i Przewodniczący Rady Osiedla. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Zastępcę Burmistrza, Sekretarza Gminy, Radcę 
prawnego, Sołtysów i Przewodniczących Zarządu Osiedli oraz mieszkańców gminy Żychlin 
oglądających transmisję Sesji Rady Miejskiej. 

 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 

podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad zgłoszono następującą zmianę: 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin zgłosił wniosek, aby w punkcie              
2 porządku obrad „Podjęcie uchwał w sprawach:” dodać podpunkt e) o brzmieniu: 

„e) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 r.” 
Wprowadzenie tej uchwały wiąże się z pewnymi z wydatkami inwestycyjnymi, które 

powinniśmy zrealizować ze względu na stan dachu budynku Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Proponuje się zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 50.000 zł z przeznaczeniem 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Dofinansowanie modernizacji dachu budynku 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Żychlinie”. Jest to kwota, która ma wystarczyć na wykonanie 

dachu zniszczonego w wyniku skutków atmosferycznych. Czekaliśmy na dofinansowanie                    

z zewnętrz, ale tego dofinansowania nie otrzymamy, a jest to najwyższa pora, aby te pieniądze 

zabezpieczyć i dokonać naprawy dachu. Kolejny wydatek jest związany z remontem 

Żychlińskiego Domu Kultury. Z uwagi na to, że chcielibyśmy wykonać kanały technologiczne, 

które są konieczne niezbędna jest kwota około 47.000 zł. Proponujemy takie zmiany                             

w uchwale nie zwiększając wydatków na zadania inwestycyjne, a zmniejszając środki na 

modernizację dróg, do której się przygotowujemy w ramach środków z Polskiego Ładu.  

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia wniosku. 

Za przyjęciem wniosku Zastępcy Burmistrza Gminy Żychlin w sprawie zmiany porządku obrad, 
aby w punkcie 2 „Podjęcie uchwał w sprawach:” dodać podpunkt e) o brzmieniu: 

„e) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 r.” 
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głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski, Justyna Rapsiewicz, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2022 r., 
b) o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
c) zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu, 
d) współdziałania z Miastem Kutno w zakresie prowadzenia środowiskowego domu 

samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
e) zmiany budżetu gminy na 2022 r. 

3. Sprawy różne. 
  4. Zakończenie obrad. 

 

Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Zastępcę Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do 

projektu uchwały - w projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu największą kwotą 

dochodów są  dochody pochodzące ze zwiększenia udziału w podatku dochodowym od osób 

fizycznych jest to kwota 2.888.418,57 zł zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów 

potwierdzającym tę kwotę. Wobec powyższego mogliśmy wprowadzić te środki do budżetu. 

Kolejną kwotą jest wysokość 60.000 zł - środki z ponadplanowych dochodów z tytułu podatku 

od środków transportowych. Ponadto wprowadzone zostały drobne inne środki                                                  

z ponadplanowych dochodów. 

Po stronie wydatków środki te zostały rozdysponowane na wydatki związane z zapłatą faktur 

za energię elektryczną, za wodę, za ogrzewanie, energię cieplną, a także na wydatki osobowe, 

które były w projekcie budżetu nie w pełni zabezpieczone. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2022 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok 
głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski, Justyna Rapsiewicz, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 



3 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2022 rok.  
 

Uchwała Nr LVII/273/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

b) o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia                     
21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Zastępcę Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do 

projektu uchwały - projekt niniejszej uchwały wiąże się ściśle z wcześniej podjętą przez Radę 

uchwałą w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok. Zawiera elementy, które znajdują 

swoje odzwierciedlenie w prognozie finansowej. W związku z tym dostosowujemy tę uchwałę 

ze względu na zmianę dochodów i wydatków budżetowych. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 

Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 
21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski, Justyna Rapsiewicz, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Uchwała Nr LVII/274/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

c) zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu, 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Zastępcę Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do 

projektu uchwały – poinformował o przygotowywaniu się do zaciągnięcia kredytu, który był 

uchwalony w uchwale budżetowej na sfinansowanie deficytu budżetowego. Proponuje się 

zaciągnąć kredyt długoterminowy do wysokości 3.819.100 zł, natomiast na dzień dzisiejszy 

nie jesteśmy jeszcze w stanie określić konkretnej kwoty deficytu. Zazwyczaj kwota 

zaciąganego kredytu jest niższa niż planowana wpisana do uchwały budżetowej, ale żeby 
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uruchomić procedurę i przystąpić do postępowania przetargowego Rada musi podjąć 

stosowną uchwałę. 

 

Rafał Klimczak – zapytał, dlaczego w uchwale w sprawie zaciągnięcia kredytu jest podana 

konkretna kwota kredytu? 

 

Zbigniew Gałązka – w uchwale jest zapis: „Postanawia się zaciągnąć kredyt długoterminowy 

do wysokości 3.819.100 zł”, czyli takiej, jaka jest wpisana w uchwale budżetowej na 2022 rok. 

Jeśli wpisalibyśmy niższą kwotę, a okazałoby się, że jednak potrzebujemy kredytu w kwocie 

wyższej od nowa musielibyśmy przeprowadzać całą procedurę przetargową. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego 
deficytu budżetu 
głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski, Justyna Rapsiewicz, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 

 

Uchwała Nr LVII/275/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

d) współdziałania z Miastem Kutno w zakresie prowadzenia środowiskowego 
domu samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Zastępcę Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do 

projektu uchwały – ze względu na obowiązek prowadzenia Domu Pomocy Społecznej dla osób 

z zaburzeniami umysłowymi, a gmina takiego nie prowadzi możemy podpisać porozumienie                     

z inną gminną lub powiatem, który posiada taki obiekt. Na tej podstawie tej uchwały będzie 

można podpisać porozumienie z miastem Kutno celem umożliwienia mieszkańcom naszej 

gminy umieszczenia osób, które wymagają takiej opieki, stąd przedstawiony projekt uchwały 

do zaakceptowania. 

 

Ewa Wypych – poinformowała, że Dom Pomocy Społecznej a Środowiskowy Dom 

Samopomocy są to dwie różne instytucje oraz wyjaśniła różnice pomiędzy tymi ośrodkami. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie współdziałania z Miastem 

Kutno w zakresie prowadzenia środowiskowego domu samopomocy dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. 

Za podjęciem uchwały w sprawie współdziałania z Miastem Kutno w zakresie prowadzenia 
środowiskowego domu samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski, Justyna Rapsiewicz, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie współdziałania z 

Miastem Kutno w zakresie prowadzenia środowiskowego domu samopomocy dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi. 

 

Uchwała Nr LVII/276/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

e) zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Zastępcę Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do 

projektu uchwały. Wyjaśnił, że po podjęciu tej uchwały zmianie będą musiały również ulec 

wskaźniki wykazane w wieloletniej prognozie finansowej, tak więc do podpisu dla Pani 

Przewodniczącej Rady przedłożona zostanie uchwała w sprawie zmiany WPF z nowymi 

kwotami. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2022 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok 
głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski, Justyna Rapsiewicz, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2022 rok.  

 

Uchwała Nr LVII/277/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Do p-tu 3. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady odczytała zaproszenie na Memoriał Krzysztofa Falkowskiego 
siatkarskim turnieju towarzyskim w sobotę 29 października w 2022 roku o godzinie 16:00                         
w hali sportowej w Żychlinie przy ulicy Łukasińskiego 21. 
Następnie poprosiła o zabieranie głosu w sprawach różnych. 
 
W dyskusji w sprawach różnych udział wzięli: 
 
Zbigniew Wypych – zapytał o sprawę remontu kamienicy na ul. Dworcowej. 
 
Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin poinformował, że prace zewnętrzne 
zostały zakończone, natomiast cały remont budynku jeszcze nie, będą wykonywane jeszcze 
prace wewnętrzne oraz planowane jest docieplenie budynku.  
 
Justyna Rapsiewicz – poprosiła o zwrócenie się z pismem do Powiatu Kutnowskiego                         
o wycinkę krzaków przy drogach powiatowych w sołectwach Grabie, Kruki, Budzyń, Wola 
Popowa. 
 
Zbigniew Gałązka poinformował, że Gmina wystąpi do Powiatu o uporządkowanie ciągów 
komunikacyjnych. 
   
Jadwiga Melcher – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 2 w Żychlinie poruszyła sprawę 
zaniedbanego pustostanu po byłej restauracji oraz sprawę przycięcia drzew na Alei 
Kasztanowej. 
 
Sylwia Sobierańska poprosiła o ustawienie znaku ograniczenia prędkości na drodze 
powiatowej w kierunku Luszyna koło Społecznej Szkoły Podstawowej w Orątkach oraz 
naprawę nawierzchni drogi gminnej ul. Sienkiewicza.  
 
Zbigniew Gałązka – pustostan po dawnej restauracji jest nieruchomością prywatną i 
właściciel nie reaguje na nasze apele o uporządkowanie terenu. Co do przycięcia drzew na 
Alei Kasztanowej wystąpimy do Spółdzielni Mieszkaniowej i do Wojewódzkiego Zarządu Dróg 
o przeprowadzenie prac konserwacyjnych drzewostanu. 
Co do właściwego oznakowania drogi koło szkoły wystąpimy z pismem do Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg, natomiast co do ulicy Sienkiewicza - będzie wykonywany cząstkowy remont. 
Modernizacja całkowita tej drogi przewidziana jest w przyszłości. 
 
Krzysztof Wojtalewicz poprosił o pielęgnacyjną przycinkę drzew na ul. Wagowej w 
Dobrzelinie. Zapytał o sprawę budowy kanalizacji wzdłuż drogi 583 oraz sprawę wysokości 
dopłat do węgla w przypadku jednego właściciela posiadającego kilka źródeł ciepła. 
 
Zbigniew Gałązka – poinformował, że pielęgnacji drzew można dokonać przycinając 30% 
korony drzew. Gmina otrzymała promesę na kanalizację w Dobrzelinie wzdłuż drogi 583. 
Dotyczy to części osiedlowej, w związku z tym, że po drodze są firmy, wystąpiliśmy do nich 
jako potencjalnych zainteresowanych, którzy mogliby być zainteresowani podłączeniem do 
sieci kanalizacyjnej, aby można ich było uwzględnić w programie funkcjonalno-użytkowym a 
później w projekcie. 
Dopłata do węgla – każda rodzina mieszkająca w budynku wielorodzinnym, jeśli ma swój piec,  
powinna wystąpić z wnioskiem o dodatek mieszkaniowy. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na stoliku leży zielona koperta, do której kto chce i 
może pomóc strażakom, niech wrzuci datek na zakup kompresora dla OSP Żychlin. 
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Następnie Radna Sylwia Sobierańska przekazała kopertę z zebranymi środkami strażakom 
obecnym na Sesji Rady. 
 
Strażacy OSP Żychlin podziękowali za przekazane środki na zakup kompresora. 
 
 
 
Do p-tu 4. Zakończenie obrad.  
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  
 
Zamknęła LVII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
 
M. Charążka                                                                                 Elżbieta Wanda Sikora 
 

 

 

 

 

 


